Balchik

General Info: Balchik is a seaside resort, situated terrace-like on a small bay on the Black Sea, 31 km North of Varna, 37 km south-east of Dobrich and 500 km East from Sofia. Third in significance Bulgarian port after Varna and Bourgas, used for medium-size passenger and trade vessels.
Landmarks: Balchik is famous for the palace, built by Queen Maria. The palace complex has an unique botanical garden and is the biggest and most diverse on the Balkans Peninsula. The Palace Complex consists of a central palace buildinfgwith a high tower, numerous villas, a terrace park, green lanes and paths and beautiful stone summer-houses, propped on marvellous columns facing the sea.
The picturesque park is arranged in 1924-1936 on the project of the French garden designer Jules Janine. It comprises more than 200 tree species, numerous flowers, boasting of a unique collection of cactus plants (more than 250 species). 
There are more than 3000 rare and exotic species of plants in the botanic garden. It is part of the teaching facilities of Sofia University. The whole complex was called Tenha Vuva (Quiet Nest).
Sightseeing: The Art Gallery of the town is very interesting. The local museum is housed there as well. The coastal alley, 4 km long, is a nice place to stroll, so are the harbour and the small streets around. There is a small ethnographic museum and a beautiful old church called St. Nikola Church (1866). The Revival complex with the old school in the town is quite well preserved.
Apart from the big restaurants in the palace, in the hotels and downtown, there are a number of small private restau rants, coastal stalls offering seafood, pizzas, spaghetti and other kinds of European cuisine. The grocer's shops are a good opportunity for practical tourists who cook for themselves.
Vicinities: Touzlata Area is located 4 km east of the town and is well known for its curing mud. A spa-centre was built t here beside the two lakes, formed by old landslides. The lake bottom is covered with black hydrogen sulphide peloid It receives patients suffering from joint disorders. A large recreational complex, a lot of villas, bungalows and a camping site are built here. There is a mineral spring with water temperature of 31 °C. 
Near Balchik are the two big camping sites - Sandrino Camping and Belia Bryag Camping. They offer various opportunities for rest and water sports, clubs, bars, numerous bungalows for tourists having no camping equipment, small restaurants and stalls for sea and continental food. 
How to reach Balchik: There is regular bus transport from/ to Sofia, Dob rich, Varna and Albena. Apart from buses, there are numerous taxis and private mini-buses, boats and water transport to other beach resorts on the Black Sea. 

Балчик.

Общая информация. Балчик - морской курорт, раскинувшийся терассами на берегу  небольшой бухты Чёрного моря в 31 км на север от Варны, 37 км на юго-восток от Добрич и в 500 км на восток от Софии. Балчик – третий по величине порт в Болгарии после Варны и Бургаса, принимает средние по величине пассажирские и торговые суда.

Достопримечательности. Бальчик знаменит своим дворцом, построенным Королевой Марией. В состав дворцового комплекса входит уникальный ботанический сад, наибольший на всём Балканском полуострове. Также, дворцовый комплекс включает в себя центральный дворец с высокой башней, большое количество других жилых построек, терассовый парк,  широкие и узкие дорожки с зелёными насаждениями и великолепные каменные летние домики с колоннадами, обращённые к морю.

Живописный парк был обустроен в 1924-1936 гг. по проекту французского дизайнера Жулье Жанина (Jules Janine). В парке насчитывается более 200 видов деревьев, цветов, собрана обширная коллекция кактусов (более 250 видов).

В ботаническом саду можно встретить более 3000 видов редких и экзотических растений. Он также является учебной площадкой Софиевского Университета. В целом весь комплекс называется  Tenha Vuva  (Тихое Гнездо).

Что посетить? Интересна для посещения картинная галерея, в том же здании находится и местный музей. Набережная аллея длинной в 4 км – прекрасное место для прогулок, есть живописная гавань и большое количество тихих улочек, пронизывающих городок. Также рекомендуется для посещения небольшой этнографический музей и старинная, красивая церковь св. Николая (1866 г.). Хорошо сохранился комплекс эпохи возрождения со старой школой.

Кроме больших ресторанов, расположенных во дворце, отелях и в центре города в Балчике действует много частных небольших рестораций, пиццерий, закусочных. Для любителей готовить самостоятельно местные магазины и супермаркеты предлагают огромный выбор продуктов. 

Окрестности. Известный грязевый курорт Тузлата (Touzlata), расположен всего в 4 км на восток от города. Этот спа-центр был поострен между двух озёр, образованных, некогда, сдвигом пород. Дно озера покрыто лечебным илом (сульфид водорода), который избавляет пациентов центра от множества недугов. На территории центра находится большой рекреационый комплекс, множество жилых домиков и кемпингов. Здесь же находится минеральный источник с температурой воды порядка 31°С.

Недалеко от Балчика находятся два больших кемпинга – Сандрино (Sandrino) и Белья Браг (Belia Bryag). Здесь вы можете отдохнуть, посетить клуб, бар и просто хорошо провести время на природе.

Как добраться до Балчика? Существует регулярное автобусное сообщение до Софии, Варны, Добрича и Альбена. Вы можете воспользоваться услугами такси и частных перевозчиков. Также есть водное сообщение с другими морскими городами. 
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